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PROTOKÓŁ 0012.3.4.2021 
z posiedzenia Komisji Edukacji  
w dniu 21 kwietnia 2021 roku 

 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala 130 A. 
Czas posiedzenia:14.30- 16.10 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie                 
z załączonymi listami obecności.  
 
Porządek obrad 
 

1. Otwarcie posiedzenia 
2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Sprawy bieżące: 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2021 rok  
 

 Projekt uchwały w sprawie przekształcenia Publicznego Przedszkola Nr 7  
w Jastrzębiu-Zdroju, 
 

 Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków i trybu 
przyznawania stypendiów w ramach Programu Stypendialnego Miasta 
Jastrzębie-Zdrój dla uczniów szczególnie uzdolnionych, 
 

 Odpowiedź na pismo w sprawie wniosku o wyasygnowanie dodatkowych 
środków na zapewnienie nauczycielom okularów korygujących wzrok, 
 

 Odpowiedź na pismo w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego 
nauczycieli, 
 

 Rozstrzygniecie nadzorcze w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały  
nr II.23.2021 RM z dnia 25 lutego 2021 r.  
 

4. Branżowe szkoły II stopnia  
5. Wolne głosy i wnioski 
6. Przyjęcie Protokołu z dnia 17 marca 2021 r.  
7. Zakończenie posiedzenia 

Ad. 1 

Otwarcia posiedzenia  Komisji dokonał Przewodniczący Komisji Jarosław Potępa. 
Powitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości.  

Ad.2 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
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Ad. 3 

Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2021 rok, 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Zastępca Skarbnika 
Miasta – Katarzyna Prątnicka.  
 
Janusz Toborowicz 
 - Proszę powiedzieć na co będzie przeznaczona kwota 180 tys. zł dla SP 4 oraz SP 
nr 5? 
 
Katarzyna Prątnicka 
 - Dla SP 4  -  120 tys. zł, a dla SP nr 5 -  60 tys. zł. Zarówno w jednej jak i drugiej 
szkole środki będą przeznaczone na remont dachu.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – o, wstrzymujących się – 
0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie przekształcenia Publicznego Przedszkola Nr 7  
w Jastrzębiu-Zdroju, 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Zastępca Naczelnika 
Wydziału Edukacji – Monika Dudacy.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – o, wstrzymujących się – 
0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków i trybu 
przyznawania stypendiów w ramach Programu Stypendialnego Miasta 
Jastrzębie-Zdrój dla uczniów szczególnie uzdolnionych, 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Zastępca Naczelnika 
Wydziału Edukacji – Monika Dudacy. Poinformowała, że Rada Miasta w marcu 
podjęła uchwałę, która została unieważniona przez Nadzór Prawny. Nadzór Prawny 
zakwestionował, że w uchwale nie ma podanych konkretnych kwot przyznania 
stypendium. W nowej uchwale określiliśmy konkretne kwoty. Zmiana dotyczy  
§4 pkt.3 projektu uchwały.  
 
Piotr Szereda 
 - Zgłaszam wniosek, aby w regulaminie przyznawania stypendiów w §4 pkt 3: 
ppkt a) wpisać kwotę  - 1200 zł, 
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ppkt b) wpisać kwotę – 1800 zł, 
ppkt c) wpisać kwotę  - 2400 zł 
Wniosek oficjalnie przedłożę na Sesji Rady Miasta.  
 
Janusz Toborowicz 
 - Chciałabym spytać o weryfikację osób, które uczestniczą w różnych konkursach 
czy olimpiadach. W uchwale powołujemy się na Rozporządzenie Ministra. Czy 
każdy konkurs prowadzony przez różne instytucje, organizacje mieści się  
w ramach tego Rozporządzenia. Chodzi mi głównie o szkoły branżowe. Od kilku lat 
uczestniczymy w takim projekcie (olimpiada) dotycząca BHP i przepisów prawa 
pracy organizowanym przez Związek Rzemiosła Polskiego. Czy uczeń który jest 
laureatem takiej olimpiady na szczeblu centralnym może ubiegać się o 
stypendium? 
 
Monika Dudacy 
 - Jeżeli nie mają tego pod patronatem bądź zgodnie z Rozporządzeniem to 
wówczas nie może się ubiegać.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Jak klasyfikuje się konkursy religijne? Kuria w Katowicach organizuje konkursy 
wojewódzkie.  
 
Monika Dudacy 
 - Jeżeli są zgodne z Rozporządzeniem to można ubiegać się o stypendia.   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – o, wstrzymujących się – 
1. 
 

 Odpowiedź na pismo w sprawie wniosku o wyasygnowanie dodatkowych 
środków na zapewnienie nauczycielom okularów korygujących wzrok, 

Komisja zapoznała się z odpowiedzią na wniosek.  

 
 Odpowiedź na pismo w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, 
 
Komisja zapoznała się z odpowiedzią na pismo. 

 
 Rozstrzygniecie nadzorcze w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały  

nr II.23.2021 RM z dnia 25 lutego 2021 r.  
 
Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  
 
Ad.4 
 
Branżowe szkoły II stopnia, 
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Monika Dudacy 
 - Szanowni Państwo dwoma uchwałami mamy utworzone dwie szkoły branżowe 
II stopnia. Związane to z było z zapotrzebowaniem chociaż doświadczenie pokazało 
trochę inaczej. Uchwałą nr VIII.82.2020 z 25 czerwca 2020 powołaliśmy branżową 
szkołę II stopnia nr 1, którą włączyliśmy do Zespołu Szkół Zawodowych. Kierunki 
kształcenia to: technik mechanik, technik elektryk, technik pojazdów 
samochodowych, technik handlowiec, technik usług fryzjerskich. Rekrutacja 
zakończyła się niepowodzeniem. Było zainteresowanych kilka osób, ale to za mało 
na stworzenie jednego oddziału. 7 osób było zainteresowanych kierunkiem technik 
elektryk, 7 osób kierunkiem technik mechanik i dwóch kierunkiem technik 
pojazdów samochodowych. W roku szkolnym 2021/2022 planujemy 1 oddział. 
Oferta obejmuje wszystkie kierunki. W przypadku większego zainteresowania 
będzie możliwość utworzenia tego jednego oddziału. Działania promujące to: 
przedstawianie propozycji uczniom klas III branżowej szkoły I stopnia, 
przedstawianie propozycji rodzicom wg. wyżej wymienionych uczniów, 
przygotowywania oferty w postaci ulotek, plakatów, banerów, reklam świetlnych, 
przeprowadzenie ankiety wśród uczniów szkoły branżowej I stopnia, kontakt 
wychowawców z absolwentami z poprzednich 5 lat. Reklama jest przez lokalne 
media, informacja  w gazecie, w radiu. Informacja jest również na stronie Cechu z 
Wodzisławia-Śląskiego, Żor, Jastrzębia-Zdroju. Cech z Wodzisławia – Śląskiego 
zobowiązał się do zapoznania z ofertą zrzeszonych pracodawców u których pracują 
potencjalni zainteresowani. Uchwałą nr VIII.84.2020 z dnia 25 czerwca 2020 
utworzono szkołę branżową II stopnia nr 2, którą włączono do ZS nr 2 w zawodach: 
technik żywienia i usług gastronomicznych. W roku poprzednim przeprowadzono 
rekrutację.  Niestety nie zgłosiła się ani jedna osoba. W bieżącym roku odbędzie 
druga rekrutacja. Mam nadzieję, że oddział się otworzy. Informacje są w mediach 
, na stronach szkoły dotyczące naboru. To są dwie szkoły, które przedstawiłam. 
Myślę, że wielu uczniów kończąc branżowe szkoły I stopnia podejmuje pracę.  
ZSZ  proponuje kształcenie w systemie wieczorowym natomiast ZS nr 2 w systemie 
dziennym.  
 
Jarosław Potępa 
 - Bardzo sceptycznie podchodzę do tego pomysłu. Powołać coś jest bardzo łatwo. 
Teraz wygaszaliśmy szkoły o których mało kto już pamięta, że były. Czy stać nas 
na tworzenie tego typu szkół kiedy szkoły niepubliczne w pewnym sensie tą lukę 
wypełniły. Łatwiej skończyć szkołę niepubliczną niż wchodzić w szkoły branżowe II 
stopnia.  
 
Janusz Toborowicz 
 - Poruszył Pan różne aspekty dot. m.in. możliwości edukowania. Pani Naczelnik 
przedstawiła kwestię dość sceptycznie naboru ub. roku. Bardzo nam zależało wraz 
z Dyrektorem na organizacji szkoły branżowej II stopnia. Podjęliśmy się wyzwania 
dot. rekrutacji nie wiedząc w jaki sposób będziemy organizować szkołę. W bardzo  
krótkim okresie czasu było to  rozpropagowanie.  Pandemia również pokrzyżowała 
nam plany. Skoro ustawodawca dał możliwość to nie tylko chodzi o zdanie matury, 
ale to jest również uzupełnienie drugiej kwalifikacji. Można uzyskać tytuł technika.  
Jeżeli wszyscy będziemy po jednej stronie, aby móc przedstawić tę propozycję to 
być może nam się to uda. Mamy obecnie trudne czasy, bo nawet do własnych 
uczniów nie umiemy dotrzeć. Nie róbmy tak, że rok temu zaczęliśmy, a po roku 
czasu stwierdzamy bez pasji zaangażowania, żeby szkoły zamknąć. Powinniśmy 
dać szansę tym szkołom. Podsumowując wraz z Dyrektorem nie poddajemy się i 
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będę robił wszystko, aby młodzież przekonywać, która idzie do szkoły branżowej, 
że jest możliwość dalszego kształcenia. Musimy scementować nasze działania.    
 
Piotr Szereda 
 - Mamy za dużo Liceów Ogólnokształcących, które produkują 
niewykwalifikowanych pracowników. Większość stanowisk jest branżowych, 
technicznych.  
 
Jarosław Potępa 
 - Obawiam się jednego, że utworzymy klasę 25 osobową damy im nadzieję a 
potem będziemy finansować klasę 5 osobową. To jest dla mnie nie do 
zaakceptowania. Wiem jak to się skończy. Jest to moja opinia. 
 
Monika Dudacy 
 - Ja jestem mimo wszystko za tworzeniem szkół branżowych I i II stopnia. Bardzo 
dużo pracy przed nami, że zmienić nastawienie młodzieży do szkół branżowych  
I stopnia.  Branżowe szkoły dają możliwość zdobycia zawodu i zrobienia matury. 
Osoby, które zdecydują się na szkołę branżową będą wiedziały konkretnie co chcą 
zrobić.  
 
Jarosław Potępa 
 - Wydaję mi się, że będziemy utrzymywać szkoły nierentowane.  
 
Monika Dudacy 
 - Tak samo mamy w innych szkołach – Liceum czy Technikum. Mamy klasy 30 
osobowe , a kończy często zdecydowanie mniej uczniów.  
 
Jarosław Potępa 
 - Licea jest łatwiej połączyć bo to jest tylko kwestia rozszerzeń.  
 
Piotr Szereda 
 - Nie możemy na edukację patrzeć przez pryzmat kosztów w danym momencie. 
Brakuje osób z wykształceniem technicznym. Matura daje możliwość studiów, a 
studia dają osobie możliwość awansu. Dajmy szansę szkołom branżowym.  
 
Jarosław Potępa 
 - Cały czas mówimy tak jak byśmy nie mieli Techników normalnie 
funkcjonujących.  
 
Piotr Szereda 
 - Jest ich mało.  
 
Jarosław Potępa 
 - Na siłę chcemy decydować za dzieci co chcą robić.  
 
Piotr Szereda 
 - Dajemy im większe możliwości.  
 
Jarosław Potępa 
 - Jakie w tej chwili mamy kierunki w Technikach dziennych? 
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Monika Dudacy 
 - Informatyk, górnik, mechatronik, kierunki żywnościowe, samochodowe.  
 
Jarosław Potępa 
 - Mamy szerokie spektrum kierunków w Technikach.  
 
Janusz Toborowicz 
 - My jako szkoła branżowa jesteśmy biorcami od pracodawców. Pracodawca 
wskazuje, że teoretyczne przedmioty zawodowe będą w branżowej szkole. Ustawa 
określa, że 5 lat wstecz możemy robić nabory do szkoły branżowej II stopnia.  
 
Monika Dudacy 
 - Zachęcić młodzież do szkoły branżowej I stopnia jest bardzo ciężko.  
 
Jarosław Potępa 
 - Dajmy szansę spróbujmy, ale nie w momencie poważnego kryzysu 
budżetowego. To nie jest zły pomysł tylko zły moment. Będę chciał wrócić do 
tematu w przyszłym roku.  
 
Monika Dudacy 
 - Nie otwieramy mało licznych klas, bo wiemy jaka przychodzi subwencja.  
 
Jarosław Potępa 
  - Ile fizycznie mamy osób w Zespole Szkół Handlowych? 
 
Monika Dudacy 
 - 5 oddziałów po ok. 20 osób. Będzie ok 120 osób.  
 
Jarosław Potępa 
 - W następnym roku ile będzie mniej oddziałów? 
 
Monika Dudacy 
 - O 3 oddziały będzie mniej.  
 
Ad.5 
 
Wolne głosy i wnioski 
 
Komisja nie zgłosiła żadnych wniosków.  
 
Ad.6 
 
Przyjęcie Protokołu z dnia 17 marca 2021 r.  
 
Protokół został przyjęty głosami: za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 2. 
 
Ad.7 
 
Zakończenie posiedzenia 
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Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim za przybycie po czym zakończył 
posiedzenie.  
 
Protokołowała      Przewodniczący Komisji 
Monika Dulewicz      Jarosław Potępa  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 


